



CRISIS TALKS

DIGITALE VERANSTALTUNG
DIGITAL EVENT

EINLADUNG
INVITATION



Die Hessische Ministerin für Bundes- und Europaangelegenheiten
Lucia Puttrich
und der
Leibniz-Forschungsverbund „Krisen einer globalisierten Welt“
gemeinsam mit dem
Forschungsverbund „Normative Ordnungen – Goethe Universität Frankfurt“

laden Sie herzlich ein zu



in der Reihe „Crisis Talks“

Die EU und der indopazifische Raum – Gemeinsame Strategie in der Krise?

am Montag, 8. November 2021, 13.00 – 14.00 Uhr

Verfolgen Sie den deutschen Livestream auf unserem YouTube-Kanal [Hessen in Berlin und Europa](#)

Begrüßung

Lucia Puttrich

Hessische Ministerin für Bundes- und Europaangelegenheiten

Impuls

Dr. Christian Wirth

Research Fellow Leibniz-Institut für Globale und Regionale Studien

Podiumsdiskussion

Dr. Christian Wirth

Prof. Dr. Nicole Deitelhoff

Leibniz-Institut Hessische Stiftung Friedens- und Konfliktforschung/
Goethe Universität Frankfurt am Main

David McAllister, MdEP

Vorsitzender des Ausschusses für Auswärtige Angelegenheiten im Europäischen Parlament

Dr. Reinhold Breder

Europäischer Auswärtiger Dienst; Bereich Japan, Korea, Australien, Neuseeland und Pazifik

Moderation

Rebecca C. Schmidt

Geschäftsführerin des Forschungsverbunds Normative Ordnungen der Goethe-Universität Frankfurt

Wir bitten um Anmeldung über eu.hessen.de/Livestream.

Über streamline@lv-bruessel.hessen.de können Sie gerne Ihre Fragen stellen.

Der Livestream wird simultan verdolmetscht (Englisch/Deutsch).

The Minister for Federal and European Affairs of the State of Hessen
Lucia Puttrich

and the
Leibniz Research Alliance “Crises in a Globalised World”

in cooperation with the
Research Alliance “Normative Orders - Goethe University Frankfurt“

cordially invite you to



as part of the “Crisis Talk” series

The EU and the Indo-Pacific – Common strategy at risk?

on Monday, 8 November 2021, 1.00 – 2.00 pm

Follow the livestream in English our YouTube channel [Hessen in Berlin und Europa](#)

Welcome

Lucia Puttrich

Minister for European and Federal Affairs of the State of Hessen

Keynote

Dr Christian Wirth

Research Fellow, German Institute for Global and Area Studies

Panel discussion

Dr Christian Wirth

Prof. Dr Nicole Deitelhoff

Leibniz Peace Research Institute Frankfurt/
Goethe University Frankfurt

David McAllister, MEP

Chair of the Committee on Foreign Affairs in the European Parliament

Dr Reinhold Breder

Head of Division for Japan, Korea, Australia, New Zealand and Pacific
at the European External Action Service

Moderated by

Rebecca C. Schmidt

Head of the Research Centre for Normative Orders of Goethe University Frankfurt

Please register through eu.hessen.de/Livestream.

Please put your questions via streamline@lv-bruessel.hessen.de.

Simultaneous interpretation will be available for the livestream (English/German).

Die EU und der indopazifische Raum – Gemeinsame Strategie in der Krise?

Die indopazifische Region gewinnt zunehmend an strategischer Bedeutung für die EU. Die Europäische Kommission hat kürzlich ihre Strategie für die Zusammenarbeit im Indo-Pazifik verabschiedet. Das Ziel besteht darin, das europäische Engagement in dieser ökonomisch und geopolitisch zunehmend wichtigen Region zu stärken. Dies unterstreicht auch den europäischen Anspruch, in außen- und sicherheitspolitischen Fragen als globaler und eigenständiger Akteur wahrgenommen zu werden. Es stellt sich jedoch die Frage, ob diese Bemühungen durch das trilaterale Militärbündnis der USA, Großbritanniens und Australiens in eine Krise geraten könnten. Oder liegt hier vielmehr auch eine Chance für die EU, die Akzente ihrer Indo-Pazifik-Politik noch deutlicher herauszuarbeiten? Zentrale Punkte, die im Rahmen der Veranstaltung diskutiert werden sollen, sind die Förderung der regelbasierten Ordnung, freie Schifffahrts- und Handelswege sowie eine europäische Haltung gegenüber der neuen Weltmacht China.

Crisis Talks des Leibniz-Forschungsverbund „Krisen einer globalisierten Welt“

Krisen sind in der EU historisch ein wichtiger Motor der Veränderung und des Fortschritts. In Krisensituationen ist die von großer Heterogenität geprägte und auf konsensuale Meinungsbildung ausgerichtete EU bisher meist in der Lage gewesen, gemeinsame Wahrnehmungen herzustellen, Blockaden zu überwinden und Integration zu gestalten. Der Leibniz-Forschungsverbund „Krisen einer globalisierten Welt“ geht in der Reihe Crisis Talks der Frage nach, wie Europa mit seinen aktuellen und vergangenen Krisen umgehen sollte.

Livestream verpasst?

 [YouTube Hessen in Berlin und Europa](#)


The EU and the Indo-Pacific – Common strategy at risk?

For the European Union, the Indo-Pacific region is of increasing strategic importance. The European Commission recently adopted its Strategy for Cooperation in the Indo-Pacific, with the goal of strengthening European engagement in this increasingly pivotal economic and geopolitical region. It also underlines the European claim to be seen as an independent and global player in foreign and security affairs. However, the question arises as to whether these efforts could be put in jeopardy by the trilateral military alliance between the US, the UK, and Australia. Or could this also be an opportunity for the EU to define its policy priorities for the Indo-Pacific even more clearly? Central issues that will be discussed at the event are the promotion of the rule-based global order, free shipping and trade routes, as well as a European position towards the new global power China.

Crisis Talks by the Leibniz Research Alliance »Crises in a globalised world«

In the European Union, crises have always been an important driver for change and progress. Crisis situations allow the heterogeneity of European politics to be transcended through the common perception of a situation as critical and urgent and, therefore, emphasize the need for cooperation. Does the historical experience that crises lead to deeper integration still hold true? The Crisis Talks lunchtime lecture series, organized by the Leibniz Research Alliance “Crises in a Globalized World”, addresses how the European Union deals with crises and what we have learned from past events.

Missed the Livestream?

 [YouTube Hessen in Berlin und Europa](#)